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"MALGRAT QUE 
EL CARRER S'HA 

ATURAT, AL DESPATX 
ES PODRIA HAVER 

FET MOLTA FEINA DE 
PLANIFICACIÓ QUE 

NO S'HA FET"

Aquest és el segon mandat de la CUP amb representació al plenari 
de Riudoms. El seu regidor, Enric Jódar, destaca planificació 
urbanística i habitatge com dos dels eixos en els quals el govern 
actual hauria d’haver avançat més en aquests dos anys i mig. 
Sobre el paper del seu partit, assegura sentir-se satisfet d’haver 
pogut posar al centre temes incòmodes per la resta de formacions: 
“La nostra tasca ha de ser aquesta”.
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“L'OBERTURA QUE ENS 
ESTÀ VENENT EL GOVERN 
MUNICIPAL ÉS MÉS PER 
PODER DIR QUE LA FAN, 
QUE PERQUÈ TINGUI UNS 
EFECTES POSITIUS PER 
LA GOVERNANÇA”

Com valores la tasca del govern 
municipal en el que portem de mandat?

L'efecte Covid evidentment ha portat 
un retard. Hi ha coses que estaven pla-
nificades i que no s'han pogut dur a ter-
me. Però també hi ha moltes coses a les 
que l'anterior govern dedicava temps, 
com organitzar actes lúdicosocials. Tot 
aquest temps, on s'està invertint ara? 
Es podria haver fet molta més feina de 
despatx aprofitant l'impàs de la Covid 
al carrer. La pandèmia, a banda del re-
tard evident, ha comportat una mica de 
paràlisi en coses que sí que es podrien 

haver avançat. Malgrat que el carrer 
s'ha aturat, al despatx es podria haver 
fet molta feina de planificació que no 
s'ha fet.

En quins aspectes creus que s'hauria 
d'haver avançat?

En el tema del diagnòstic en l'habitat-
ge, per exemple: en saber els pisos buits 
que tenim i intentar iniciar el Pla Local 
d'Habitatge. En el tema del POUM tam-
bé es podria haver avançat una mica 
més. El catàleg de masos, per exemple, 
que va al pressupost de 2022, és una 

cosa bastant independent del POUM, i 
ja es podria haver intentat en exercicis 
anteriors. Hi ha coses de planificació 
que són independents del funciona-
ment lúdic i cultural i del carrer, i són 
aspectes importants per a la planifica-
ció. A part, són dues coses que porten 
molt de temps.

Quin ha estat el major encert de la tasca 
d’aquest govern en aquesta part de 
mandat?

Valorem positivament tot el relacionat 
amb l'estalvi energètic. L'equip de go-
vern va fer l'ordenança amb l'IBI i l'ICIO 
per fomentar les instaŀlacions de pla-
ques solars als terrats, i estem veient 
que hi ha moltes soŀlicituds d'aquesta 
bonificació. Per tant, és una bona me-
sura. Una altre encert és la instaŀlació 
de plaques solars a l'Escola Beat Bona-
ventura i la substitució de la caldera. 
Són accions positives. I altres mesu-
res com la millora de l'accessibilitat a 
l'Ajuntament, on nosaltres hem pressi-
onat bastant, o la reforma del pati de la 
Llar d'Infants. És una petita acció, però 
en un equipament de caire municipal 
important com la Llar d'Infants creiem 
que és positiu. 

El tema de l'Ajuntament sap greu, per-
què és un edifici molt important, i que 
no es pugui pujar al primer pis o que hi 
hagi gent amb mobilitat reduïda que no 

puguin accedir-hi amb facilitat, parlava 
per sí sol de la cultura de l'accessibilitat 
que tenim a Riudoms.

I l’error més greu?

La part de la planificació d'habitatge i 
del POUM, com ja he dit. I també l'exe-
cució dels plans. Hi ha un Pla de Jo-
ventut de la legislatura passada que no 
hem pogut acabar d'executar. Una part 

"EL GOVERN ESTÀ 
INTENTANT VENDRE 

UNA CERTA OBERTURA 
PERÒ NOSALTRES NO LA 

PERCEBEM TAN POSITIVA 
COM A TAL"

és per la Covid, però no s'han dut a ter-
me moltes coses. Els plans de comerç 
local o de dinamització turística també 
venen del mandat anterior i no s'han 
pogut realitzar, ni que siguin petites 
accions. Tenim el sorteig de la cistella 
de Nadal o els cartells a les façanes dels 
comerços locals, però creiem que són 
mesures molt irrisòries comparat amb 
tot el que es podria estar fomentant en 

aquest sentit. I tot això va molt lligat a 
Nucli Antic: un eix que lliga habitatge i 
comerç. Ni s'ha desenvolupat habitatge 
ni s'ha fet comerç: el Nucli Antic, que és 
el referent de l'eix comercial antic de 
Riudoms i on vivia molta gent abans, 
continua estant amb les mateixes con-
dicions que fa molts anys. No s'han 
desenvolupat els plans d'una manera 
prou àgil i no s'han fet prou accions.

El nou govern va prometre un canvi 
en quant a transparència i relació amb 
l’oposició, heu notat canvis en aquest 
sentit?

A nivell personal sí que l'he notat. La 
legislatura anterior no hi era com a re-
gidor, però entre govern, regidors i fins 
i tot companys de grups de l'oposició hi 
ha un bon ambient de treball o, com a 
mínim, d'entesa. A nivell institucional, 
s'han mantingut les Juntes de Govern, 
que és una cosa que va tornar a instau-
rar l'alcalde Sergi Pedret, però realment 
no estan suposant un canvi de paradig-
ma, ni una millora en el treball conjunt 
o en la interrelació entre govern i grups 
de l'oposició. Per exemple: ens dema-
nen propostes per aprovar el pla de 
joventut, el d'igualtat o el de mobilitat. 
Les enviem, no hi ha retorn i després el 
pla va directe a debat al ple. Ells estan 
intentant vendre una certa obertura 
però nosaltres no la percebem tan po-
sitiva com a tal.
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“A XARXES O A 
L'INFOCUP HEM 

FET EXACTAMENT 
EL MATEIX QUE 

LA LEGISLATURA 
PASSADA, O FINS I TOT 

MÉS”

“VALORARÍEM MOLT 
POSITIVAMENT QUE LA 
LEGISLATURA ACABÉS 

AMB UNA PLANIFICACIÓ 
EN MATÈRIA 

D'HABITATGE”

Què faria falta perquè millorés la 
transparència?

Poso un exemple del cas més recent, el 
del Pla de Joventut. Nosaltres vam en-
viar unes propostes, vam esperar la co-
missió informativa i allà vam suggerir 
diverses modificacions al redactat. Però 
l'equip de govern va decidir que aquell 
pla aniria al ple tal i com estava. Em 
demanes propostes, jo considero que el 
document final no és correcte, i tu no 
ets capaç de fer un treball entremig per 
casar les propostes i millorar el redactat 
d'un document important com aquest. 
Per això creiem que aquesta participa-
ció o obertura que ens estan venent la 
fan més per poder dir que la fan, que 
perquè tingui uns efectes positius per la 
governança del poble.

Com ha canviat les expectatives que 
tenies del mandat per culpa de la 
pandèmia?

La principal dificultat per nosaltres van 
ser les reunions telemàtiques. Al prin-
cipi potser sí que funcionaven, però al 
final han anat desgastant a la gent, que 
ha volgut tornar al format presencial.

L'altra és la planificació de les mesures 
més importants de la legislatura. Tens 
fixades unes directrius, unes línies a se-
guir, que no pots portar a terme. Però 
a part, has d'estar pendent de quina 

direcció vol agafar l'equip de govern, i 
el teu perfil d'oposició pot variar més 
o menys i fer costat a unes mesures o 
unes altres. No és adaptar-te a allò que 
voldries seguir segons el teu progra-
ma electoral, sinó també veure com 
s'adapta l'equip de govern a aquesta si-

tuació. Això ha estat potser el més com-
plex: veure cap on tirava cadascú.

Com està sent la tasca de regidor 
a l’oposició, respecte a com te 
l’imaginaves abans de començar?

A la legislatura passada jo feia suport al 
grup municipal, a la Roser i al Pere. Per 
això la part més tècnica no m'ha supo-
sat un problema d'adaptació. Però jo 
comptava, com molta gent de l'assem-
blea de la CUP, poder repetir com a mí-
nim el resultat de dos regidors, i poder 

tenir una persona al costat amb qui po-
der desenvolupar la tasca a l'oposició. 
I això també està lligat amb la pandè-
mia: el fet de ser sol al grup municipal 
és el que m'ha costat més. Perquè en la 
passada legislatura la Roser i el Pere es 
podien fer una mica més de costat amb 
tasques institucionals.

Com a grup de l’oposició, de què us 
sentiu satisfets d’haver pogut aportar 
en el que portem de mandat?

En certa manera, ens sentim amb 
l’obligació de tocar temes que altres 
grups no toquen. Hem insistit bastant 
en el tema de l'accessibilitat a l'Ajun-
tament, i hem aportat propostes que 
no són només de mobilitat reduïda. O 
quan vam denunciar la situació d'infra-
habitatge al bloc de la plaça de l'Arbre. 
La CUP, ni que sigui incòmoda, ha de 
denunciar aquestes situacions. Estem 
contents quan contribuïm d'una ma-
nera o altra, ni que sigui d'una forma 
molesta, a posar al centre debats que 
altres no voldrien que hi fossin. El Ser-
gi i el Ricard potser representen perfils 
semblants pel que fa a la política i a la 
manera de representar-la, i nosaltres 
ens allunyem d'aquesta visió. Per tant, 
ens agrada sentir-nos útil des d'un altre 
punt de vista.

Quin paper està jugant la CUP en aquest 
mandat? Sembla que el grup polític 

estigui desdibuixat comparat amb la 
resta de grups de l'oposició.

Jo això ho lligaria amb l'excessiva co-
municació política que s'ha vist des de 
les eleccions municipals. Aquells co-
micis van ser un revulsiu a nivell co-
municatiu. Fins ara les eleccions eren 
importants, però aquelles es van viure 
molt intensament. Amb l'entrada del 
Ricard com una persona que coneix la 
comunicació política, i de Junts, que té 
una maquinària molt potent de comu-
nicació. Això, combinat amb l'ús que 
fan ells de les xarxes socials, molt per-
sonalista i fins i tot un punt egocèntric, 
des del seu perfil personal i no polític, 
fa que la gent capti que aquests grups 
estan molt més actius. Nosaltres re-
alment a xarxes o a l'Infocup hem fet 
exactament el mateix que la legislatura 
passada, o fins i tot més. L'excés de co-
municació pot fer que s'interpreti que 
la CUP no està comunicant.

Per què la CUP no hi ha volgut entrar, o 
no ha optat per comunicar més?

En primer lloc, perquè la legislatura 
passada ni el Pere ni la Roser es tro-
baven còmodes en aquest paper, i jo 
tampoc m'hi sento. De fet, jo no utilitzo 
normalment les xarxes socials perso-
nals. I després, que a nivell polític no 
és el nostre model. Nosaltres defensem 
un model més coral de representació. 
De fet, als Infocups tenim una colum-
na d'opinió i hem pres la determina-
ció que cada vegada algú diferent de 
l'assemblea escrigui aquella columna, 
precisament perquè no sigui el regidor 
qui sempre escrigui o parli de política. 
L'assemblea és molt més gran que el 
grup municipal, amb tots els matisos, 

i volem visibilitzar diverses cares. Vam 
decidir que no faríem una comunicació 
política personalista.

Com valores la tasca dels altres grups 
de l'oposició?

Com més competència política hi ha, 
més ens hem d'esforçar tots. Al final, 
aquesta competència beneficia el mu-

nicipi, perquè uns estan atents a unes 
coses, i els altres a les altres, i tothom 
intenta donar el màxim de sí mateix. A 
Esquerra crec que hi ha hagut un re-
vulsiu: han doblat representació, tenen 
més capacitat de treballar i d'actuar, i 
això es nota tant als plens com a nivell 
comunicatiu. Tant pel govern, que té 
més competència política, com per no-
saltres, per mantenir aquell nivell d'es-
forç i exigència que seguíem quan érem 
els caps de l'oposició. El grup dels soci-
alistes, en canvi, els veig bastant desdi-
buixats, tant al ple com en comunica-
ció. Això és una opinió personal, però 
segurament el grup dels socialistes va 
aterrar aquí per recollir vots a nivell co-
marcal, o per la Diputació, aprofitant 
l'efecte socialista estatal i europeu.

Què hauria de fer el govern en aquest 
any i mig que queda de mandat perquè 
considereu que aprova la legislatura 
amb nota?

Nosaltres valoraríem molt positiva-
ment que la legislatura acabés amb una 
planificació en matèria d'habitatge. Sa-
bem que no acabarà amb un POUM, i 
tampoc ho exigim, perquè hi ha altres 
governs de Junts que no han assumit 
aquesta responsabilitat. Però s'hau-
ria d'avançar bastant. I a nosaltres ens 
agradaria que hi hagués un canvi de 
fiscalitat més progressiva, en funció de 
criteris de renda i altres tipus de crite-
ris socials. El govern no s'ha tancat en 
banda, però no té cap voluntat política 
de fer aquest treball. Per tant, si avan-
céssim en habitatge, planificació ur-
banística i canvis de fiscalitat, podríem 
veure que les coses a Riudoms comen-
cen a millorar en aspectes que conside-
rem importantsx


